
 BRM-III.0012.6.4.2023                      
                                                          Protokół 58/VIII/2023
                                          posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania 
                                                       z dnia 25 kwietnia 2023 roku

   W posiedzeniu, które odbyło się w sali nr 2 w ratuszu, uczestniczyło 9 radnych zgodnie z
załączoną listą  obecności  (zał.  nr  1  i  2)  stanowiąc quorum niezbędne do opiniowania
spraw  objętych  porządkiem  posiedzenia. Nieobecny  był  radny  Stanisław  Kieroński.
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyły osoby zaproszone do omówienia poszczególnych
punktów przewidzianych w porządku posiedzenia Komisji.
Posiedzeniu przewodniczyła pani Jadwiga Mach – Przewodnicząca Komisji. Posiedzenie
odbywało się w godzinach od 15.35 do  16.45.  Przewodnicząca przedstawiła porządek
obrad oraz poinformowała o autopoprawkach na drukach nr 1755-2; nr 1756-2. Radni nie
zgłosili uwag do porządku posiedzenia wobec czego Przewodnicząca przystąpiła do jego
realizacji.
 Porządek posiedzenia:
1. Informacja o stanie mienia Gminy Lublin na dzień 31 grudnia 2022 roku (druk nr 1750-
1).
2. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Lublin za 2022 rok (druk nr 1753-1).
3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Lublin na 2023 rok (druk
nr 1755-1).
4.  Projekt zmieniający uchwałę nr 1353/XLV/2022 Rady Miasta Lublin z dnia 15 grudnia
2022 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Lublin (druk nr 1756-1).
5. Sprawozdanie  z  realizacji  w  2022  roku  zadań  w  ramach  Miejskiego  Programu
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata
2021-2025 (druk nr 1754-1).
6. Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  kryteriów  i  trybu  przyznawania  nagród
nauczycielom  szkół  i  placówek  prowadzonych  przez  miasto  Lublin  za  osiągnięcia  w
zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej (druk nr 1763-1).
7.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody trwałym zarządcom na oddanie w najem
części nieruchomości stanowiących własność Gminy Lublin (druk nr 1773-1).
8. Sprawy wniesione.
Realizacja porządku posiedzenia:
Ad 1. Informacja o stanie mienia Gminy Lublin na dzień 31 grudnia 2022 roku (druk nr 
1750-1).
W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Komisji  zaproponowała  aby  zapisać  w
protokole, iż Komisja zapoznała się i przyjęła informację o stanie mienia Gminy Lublin na
dzień 31 grudnia 2022 roku.
Ad 2. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Lublin za 2022 rok (druk nr 1753-1).
Radny Zdzisław Drozd poprosił o wykaz zrealizowanych inwestycji oświatowych w 2022
roku. Pani Lucyna Sternik Skarbnik Miasta Lublin poinformowała, iż na stronie 204 do
strony 208 w sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok,  szczegółowo rozpisane są
wszystkie prace remontowe w poszczególnych jednostkach oświatowych. Pani Jadwiga
Mach Przewodnicząca Komisji zapytała o dotacje celowe Ministerstwa Edukacji i Nauki z
przeznaczeniem na organizację wycieczek szkolnych w ramach przedsięwzięcia „Poznaj
Polskę”, która została zrealizowana w 69,40%, czy jest możliwość dalszej realizacji tego
zadania i jaki jest powód nie zrealizowania tego zadania. Pani Ewa Dumkiewicz-Sprawka
dyrektor  Departamentu  Oświaty  i  Wychowania  poinformowała,  iż  było  bardzo  duże
zainteresowanie programem „Poznaj Polskę”. Pani dyrektor wyjaśniła, iż we wskazanym
terminie  nie  łatwo  było  wprowadzić  szkołę  do  systemu  informacji  oświatowej,  która
ubiegała się o zorganizowanie wycieczki. W projekcie „Poznaj Polskę” uczestniczyły 33
szkoły, które zaplanowały organizację 85 wycieczek. Część wycieczek została odwołana



ze względu na problemy z dostępnością biletów wstępu do zaplanowanych wycieczek. Ze
względu  na  krótki  okres  realizacji  dotacja  celowa zaplanowana została  na  kwotę  708
538,00zł z której wydatkowano 482 771,09 zł. Program rządowy ma to do siebie, że musi
być zrealizowany w tym okresie który obejmuje czas wykorzystania dotacji. Pani Jadwiga
Mach Przewodnicząca Komisji  zapytała  o  wykaz oświatowych jednostek budżetowych,
które  tworzą  wydzielony  rachunek  oraz  zestawienie  dochodów  gromadzonych  na
wydzielonym  rachunku  i  wydatków  nimi  sfinansowanych  w  2022  roku.  Pani
Przewodnicząca poinformowała, że zwracają się do mnie z prośbą dyrektorzy  jednostek
oświatowych,  które  nie  mają  szansy  pozyskania  dodatkowych  środków finansowych  z
uwagi  na brak dużych sal,  sal  gimnastycznych,  boisk  czy też basenów,  które głównie
pochodzą z wynajmu. Pan Mariusz Banach zastępca prezydenta poinformował, iż planując
budżety szkół  na kolejny rok,  bierze się pod uwagę planowany dochód pochodzący z
wynajmu. Szkoły które na swoich obiektach sportowych pozyskują pieniądze z wynajmu w
dużej  mierze przeznaczają je  na bieżące funkcjonowanie szkoły.  Pan Mariusz Banach
podziękował wszystkim dyrektorom szkół za możliwość pozyskania dodatkowych środków
finansowych  z  wynajmu  obiektów  sportowych.  Radni  poruszyli  kwestię  możliwości
korzystania  z  boisk  sportowych  przez  uczniów  oraz  mieszkańców  miasta.  Pani
Przewodnicząca zobowiązała się do bliższego omówienia dostępności boisk sportowych
na kolejnej  Komisji  Oświaty  i  Wychowania.  W związku  z  brakiem dodatkowych  pytań
Przewodnicząca  Komisji  poddała  powyższe  sprawozdanie  pod  głosowanie.  Komisja
zapoznała się i przyjęła sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Lublin za 2022 rok w
głosowaniu:  5 „za”,  0 „przeciw”,  3 „wstrzymujące się”.
Ad 3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Lublin na 2023 rok
(druk nr 1755-1) wraz z autopoprawką (druk nr 1755-2) .
W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Komisji  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie.  Powyższy  projekt  uchwały  wraz  z  autopoprawką  został  zaopiniowany
pozytywnie w głosowaniu:  5 „za”,  0 „przeciw”,  3 „wstrzymujące się”.
Ad  4.  Projekt  zmieniający  uchwałę  nr  1353/XLV/2022  Rady  Miasta  Lublin  z  dnia  15
grudnia 2022 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Lublin (druk nr 1756-1)
wraz z autopoprawką (druk nr 1756-2) .
W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Komisji  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie.  Powyższy  projekt  uchwały  wraz  z  autopoprawką  został  zaopiniowany
pozytywnie w głosowaniu:  5 „za”,  0 „przeciw”,  3 „wstrzymujące się”.
Ad 5. Sprawozdanie  z  realizacji  w  2022  roku  zadań  w  ramach  Miejskiego  Programu
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata
2021-2025 (druk nr 1754-1).
W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Komisji  zaproponowała  aby  zapisać  w
protokole, iż Komisja zapoznała się i przyjęła sprawozdanie z realizacji w 2022 roku zadań
w ramach Miejskiego  Programu Przeciwdziałania  Przemocy  w Rodzinie  oraz  Ochrony
Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025.
Ad  6. Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  kryteriów  i  trybu  przyznawania  nagród
nauczycielom  szkół  i  placówek  prowadzonych  przez  miasto  Lublin  za  osiągnięcia  w
zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej (druk nr 1763-1).
Radny  Zdzisław  Drozd  poprosił  o  pisemną  odpowiedź  dotyczącą  podstawy  prawnej
ustalania wysokości i  sposobu podziału funduszu nagród dla nauczycieli. Pani Jadwiga
Mach  poprosiła  o  uszczegółowienie  z  jakich  środków  są  te  nagrody.  Pani  Ewa
Dumkiewicz-Sprawka dyrektor  Departamentu  Oświaty  i  Wychowania  poinformowała,  iż
kwestie te uregulowane są w ustawie Karta Nauczyciela. Zgodnie z Kartą Nauczyciela, 1%
planowanych rocznych wynagrodzeń osobowych, z przeznaczeniem na wypłaty nagród
organów prowadzących szkoły i dyrektorów szkół. Zapis w art.49 ust.2 Karty Nauczyciela,
obliguje organ prowadzący szkoły do ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla
nauczycieli za ich osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej



w tym realizacji  zadań związanych z zapewnieniem bezpieczeństwa uczniom w czasie
zajęć  organizowanych  przez  szkołę,  oraz  realizacji  innych  zadań  statutowych  szkoły,
uwzględniając  w  szczególności  sposób  podziału  środków  na  nagrody  organów
prowadzących  szkoły  i  dyrektorów szkół,  tryb  zgłaszania  kandydatów do  nagród  oraz
zasadę, że nagroda może być przyznana nauczycielowi po przepracowaniu co najmniej
jednego roku w szkole. Pani dyrektor podkreśliła, iż Rada Miasta Lublin podjęła w dniu  5
września 2019 r. Uchwałę Nr 318/IX/2019 Rady Miasta Lublin z dnia 5 września 2019 r. w
sprawie  regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania
dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania
wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw  oraz
wysokość  i  warunki  wypłacania  nagród  i  innych  świadczeń  wynikających  ze  stosunku
pracy,  dla  nauczycieli  poszczególnych  stopni  awansu  zawodowego  zatrudnionych  w
przedszkolach,  szkołach  i  placówkach  prowadzonych  przez  Gminę  Lublin. W  §  10
załącznika do wyżej wskazanej Uchwały określa się iż  „Nauczyciele mogą otrzymywać
nagrody  ze  specjalnego  funduszu  nagród  za  osiągnięcia  dydaktyczno-wychowawcze,
zgodnie  z art. 49 Karty Nauczyciela. Ustala się następujący podział specjalnego funduszu
nagród dla nauczycieli, za ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze, stanowiącego 1%
planowanego rocznego funduszu wynagrodzeń osobowych nauczycieli:
1) 20% tego funduszu na nagrody Prezydenta Miasta Lublin;
2) 80% tego funduszu na nagrody dyrektorów szkół.
Wysokość  nagrody  Prezydenta  Miasta  Lublin  ustala  się  na  poziomie  130  %  kwoty
bazowej, o której mowa w ustawie budżetowej uchwalanej na dany rok.”
W  związku  z  brakiem  dodatkowych  pytań  Przewodnicząca  Komisji  poddała  projekt
uchwały pod głosowanie.  Powyższy projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie w
głosowaniu: 5 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujące się”.
Ad 7.  Projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody trwałym zarządcom na oddanie  w
najem części nieruchomości stanowiących własność Gminy Lublin (druk nr 1773-1).
W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Komisji  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie. Powyższy projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie w głosowaniu: 5
„za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”.
Ad 8. Sprawy wniesione.
W  ramach  spraw  wniesionych  Pani  Przewodnicząca  poprosiła  o  krótką  informację
dotyczącą  rekrutacji  do  szkół  ponadpodstawowych.  Pan  Mariusz  Banach  zastępca
prezydenta  wyjaśnił,  że  przygotowanych  jest  około  6,5  tys.  miejsc.  W  związku  z
utworzeniem kilku dodatkowych oddziałów miejsc w szkołach średnich dla absolwentów
szkół podstawowych nie powinno zabraknąć

 Na  tym  posiedzenie  zakończono.  Przewodnicząca  Komisji  podziękowała  wszystkim
zebranym za udział w posiedzeniu.

           
             Protokołowała:                                                            Przewodnicząca Komisji
 /-/ Renata Szymańska-Pęk                                                            /-/ Jadwiga Mach 
   


